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Justerare:   

2007-10-10 Stig Åström, vice ordförande 
 
 
 
Sekreterare:  

 Michael Boström 



SID 2 (4) 

 

s 
 

§ 1 Sammanträdet öppnas 
 Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar sammanträdet öppnat.  
  
§ 2 Godkännande av dagordningen 
 Dagordningen godkänns.  
  
§ 3 Val av justerare och tid för justering 
 Till justerare utses Barbro Karlsson och Stig Åström. Justering sker onsdag 10 okto-

ber klockan 9 på Lingvägen 100. 
  
§ 4 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde 
 Protokoll från sammanträdet 2007-08-13 anmäldes. 
  
§ 5 Ärenden från nämndsammanträdet 2007-09-20 
 Inget fanns att rapportera. Ordförande med flera påtalade sin uppskattning avseende 

att det skall bli enklare att få tillgång till föreningslokaler. 
  
§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet 2007-10-16 
 Rådet hade inga direkta synpunkter att framföra efter att ha tagit del av aktuella 

tjänsteutlåtanden som finns att tillgå i dagsläget (ej utdelade ärenden skickas ut vid 
ett senare tillfälle, alternativt dukas vid kommande nämndmöte). 
 
Rådet lyfter dock upp följande nämndärenden som speciellt intressanta att följa: 
Ärende nr 3-6. Även nr 14 nämns som intressant och behövligt. Generellt påtalades 
att det är bra med uppföljningar och att det är viktigt att följa utvecklingen över tid. 
 
Påtalades i ovan nämnda sammanhang att rådet ser mycket positivt på att Farsta 
Västra hemtjänst har 100 % tillsvidareanställd personal och att 90 % av personalen 
har fem års yrkeserfarenhet eller mer. Följande frågor ställdes:  

- Vilken utbildningsnivå har eventuella vikarier? 
- Är det motsvarande krav på utbildningsnivå vad gäller vikarier? 

 
Per-Ove Mattsson svarar att: Redovisad utbildningsnivå skall även inkludera eventu-
ella vikarier. Generellt är det samma utbildningskrav som gäller oavsett anställnings-
form. Vidare påtalar Per-Ove att över tid kommer aktuella frågeställningar i uppfölj-
ningen att utvecklas. Dessa uppföljningar kommer att ske årligen framöver. 
 
Per-Ove Mattsson informerade i detta sammanhang om att USK framöver kommer 
att genomföra en brukarundersökning inom hemtjänsten. Undersökningen kommer 
att vända sig till ca 1200 personer som har någon form av biståndsbedömd insats i 
ordinärt boende.  
 
En generell fråga ställdes vad gäller inkomna skrivelser. Per-Ove Mattsson gav en 
kort redogörelse för arbetsgången, processen inom förvaltningen. 
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§ 7 Information från förvaltningen och avdelningen för äldreom-

sorg 
 a) Fråga från föregående sammanträda: Boende för ensamkommande flyktingbarn i 

Sköndal. Per-Ove Mattsson redogör för ambitionen och syftet med boendet och påta-
lar hur det är tänkt att boendet skall fungera. Dessa barn skall ges erforderligt stöd 
för att kunna inlemmas i samhället. Många barn har höga ambitioner, likväl som att 
det finns barn som har stora problem med olika trauman exempelvis. Boendet har 15 
platser och vänder sig till barn i åldern 12-18 år, där man kan få bo kvar tills man är 
maximalt 20-21 år. Barn som ges denna möjlighet är de som har beviljats permanent 
uppehållstillstånd. Stora flertalet av dessa barn kommer från Irak, Afghanistan och 
Somalia. 
 
Boendet/förläggning i Sköndal skall ej förväxlas med barn som bor på Linggården, 
där det finns 12 platser för ensamkommande flyktingbarn. På sistnämnda boende får 
barn bo och vistas som söker asyl dvs under tiden som deras ärende utreds och prö-
vas, innan de har fått beslut om de skall beviljas permanent uppehållstillstånd eller 
ej. Ytterligare en skillnad att beakta, är att boendet i Sköndal, ansvar Farsta stads-
delsnämnd för. 
 
Det finns en ambition att ensamkommande barn skall återfinnas i en obruten kedja, 
och inte hamna mellan stolarna. Boendet i Sköndal är ett sätt att möjliggöra detta på. 
Det skall således vara möjligt för den enskilde att flytta från Linggården direkt till 
det nya boendet i Sköndal. 
 
Rådet får information om att varje flyktingbarn som anländer ensamma till Sverige, 
får en god man utsedd initialt och därefter förordnas en person som skall fungera 
som vårdnadshavare. Sistnämnda personer skall sörja för att aktuella flyktingbarn får 
sina behov tillgodosedda. 
 
b) Per-Ove Mattsson informerar om budgetförutsättningarna för äldreomsorgen inför 
år 2008. Äldreomsorgen kommer att får mer resurser i jämförelse med år 2007. Vi-
dare påtalar Per-Ove att det kommer att genomföras olika satsningar inom äldreom-
sorgen. Exempelvis kommer satsningar på utbildning för personal och chefer att 
genomföras. Grundutbildning för vårdbiträden är bl a aktuellt. 
 
I detta sammanhang bör man beakta att budgeten avseende 2008 ej rymmer pris- 
eller lönekompensation och att Kommunal exempelvis har begärt lönepåslag för sina 
medlemmar på motsvarande 8 %. Sistnämnda motsvarar ca 1400-1500 kr per månad 
och anställd. Ytterligare att beakta är att äldreomsorgen i prognos uppvisar ett under-
skott för år 2007 på uppskattningsvis 8 mnkr (där större delen av underskottet åter-
finns på beställarsidan, biståndsenheten). Detta sammantaget innebär att förutsätt-
ningarna för år 2008 kräver en fortsatt hög effektivitet och en återhållsamhet inom 
äldreomsorgen. 
 
c) Per-Ove Mattson informerar om kommunfullmäktiges tre generella inriktningsmål 
för år 2008 och som gäller för all förvaltning. Därefter informerar Per-Ove om 
kommunfullmäktiges specifika mål som gäller för äldreomsorgen 2008. Se bilaga till 
detta protokoll.  
 
Per-Ove påtalar att förvaltningen har påbörjat processen att bryta ner kommunfull-
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mäktiges inriktningsmål. VP 2008 skall vara klart i december 2007. 
 
Per-Ove informerar bl a om följande: 

- Staden satsar på ökad livskvalité för äldre. 
- Staden satsar på ökad matkvalité. Det finns många projekt som pågår. 
- Dagvård skall finnas för våra äldre. 
- Från år 2008 skall det finnas möjlighet till dagkollo för äldre (rådet påtalar 

att de gärna vill samarbeta kring frågan). 
- Valfriheten skall öka inom äldreomsorgen. Från 1 juli 2008 skall valfrihet 

gälla även för sbf (särskilda boendeformer). 
- Staden skall utveckla informationen till brukare vad gäller aktuellt kundval 

inom hemtjänsten. Det skall bli enklare och tydligare att hitta information 
om de olika utförarna som det går att välja emellan. 

- Staden skall inrätta en ny funktion, MAR (medicinskt ansvarig rehabilitera-
re) som skall ha fokus på den medicinska rehabiliteringen. Två tjänster 
kommer att tillsättas, en på södra sidan av staden och en på norra sidan. 
Funktionen skall ses som ett komplement till nuvarande MAS (medicinskt 
ansvarig sjuksköterska) funktion. 

- Förebyggande samarbete; stadsdelen kommer att genomföra uppsökande 
verksamhet, där samtliga personer som är 75 år eller som fyller 75 år under 
året, skall erbjudas ett hembesök. Vid detta hembesök skall den enskilde få 
adekvat information vad gäller exempelvis möjligheten att ansöka om bi-
stånd i någon form. 

- Fixartjänsten för äldre. 
 
d) Per-Ove Mattsson informerar om att äldreomsorgen kommer att få nya riktlinjer 
från januari 2008. Riktlinjerna skall borga för ökad rättssäkerhet och likställighet 
inom staden. Staden satsar även på ett nytt kansli som skall inrättas centralt och som 
även detta skall borga för en ökad likställighet inom staden. 
 
e) Per-Ove Mattsson informerar om hur samarbetet med Stiftelsen Stora Sköndal 
(SSS) fortgår. Detta med anledning av de brister som aktuell tillsynsmyndighet har 
påtalat. Stadsdelsförvaltningen träffar regelbundet verksamhetsledningen för SSS. 
En åtgärdsplan har arbetats fram och SSS arbetar nu aktivt med att försöka komma 
tillrätta med de brister som har påtalats. 

  
§ 8 Övriga frågor 
 Inga övriga frågor förekom. Delades ut inbjudan till halvdagsseminarium om anhö-

rigstöd med Gunilla Matheny. 
  
§ 9 Sammanträdet avslutas 
 Ordföranden avslutar sammanträdet. 

 

 


